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FOLDMUVELÉSUGYI ÉS VIDÉKFEjLESZTESI MINISZTER

Tisztelt Képviselő Úr!

A Házszabály 91 . §-a alapján K/7481 számon hozzám benyújtott,
"Biztosítani tudja-e a kormány a hazai étkezési búza és liszt ellátását a
sütőipari árak elszabadulása nélkül?" című írásbeli kérdésére a következő
választ adom .

A hazai búza és liszt ellátás biztosítása tárgyában hozzám intézett kérdésére
válaszolva közlöm, hogy a levelében említett 300 ezer tonna búza kiviteli
felső határa, a piacgazdaságra történő áttérés óta nem működik, 1998 . óta
pedig teljes a liberalizáció a gabonafronton .

A kedvezőtlen aszályos időjárás okozta terméskiesés miatt közvetlenül az
aratás befejezése óta (30. hét) a tárca hetente, folyamatosan monitoringozza
a búza és a liszt kivitelét . Ennek során felhasználjuk a Vám- és
Pénzügyőrség, a Növény és Talajvédelmi Központi Szolgálat egész éven át
tartó heti jelentéseit az export-import forgalomról, továbbá az
Agrárgazdasági Kutató és Informatikai Intézet szabadpiaci jelentéseit és az
Árútözsde Gabonaszekciójának árjelentéseit .
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A heti jelentések alapján a tárca szűkkörű vezetése folyamatosan
figyelemmel kíséri a gabona helyzetet . Már október közepén jelzéssel
voltam a Gazdasági és Közlekedési Minisztérium (GKM) illetékesei felé,
hogy első lépésként az export engedélyezés visszaállításával lassítsuk a
kiszállítást . Ezt követően november első napjaiban kezdeményeztem a búza
export leállítását is . A Külügyminisztérium vezetőivel november 14-én
egyeztettem a lehetséges és elégséges tennivalókról . A belföldi áru 'ap
biztosítása érdekében - elkerülendő a WTO és az EU szankciókat az export
leállítása miatt - kedvezményes vámkontingensek megnyitása mellett
döntöttünk. Az FVM a döntésnek megfelelően a GKM-nél kezdeményezte
400 ezer tonna búza és 400 ezer tonna takarmánykukorica 0 %-os
vámtételű, minden országra 2004 . április 30-ig érvényes vámkontingens
megnyitását. A javaslatot a Vámtarifa Bizottság megtárgyalta és elfogadta .

A vonatkozó KüM-PM rendelet jelenleg a KüM-ben aláírásra vár .

A fenti intézkedések mellett 2003 . I . félévben 575 ezer tonna búza és 46
ezer tonna liszt került kiszállításra, míg a VII-XI . hónapokban 447 ezer
tonna búza és 45 ezer tonna liszt került kiszállításra . Jelenleg minimálisra
csökkent búza exportja, az 50 . héten alig érte el a 3 ezer tonnát .

Továbbra is fenntartom korábbi álláspontomat, ami szerint az ország ebben
a rendkívüli szezonban sem szorul jelentős mennyiségű gabona importra . A
legfrissebb gabonamérleg szerint 150 ezer, maximum 200 ezer tonna búza
importja válhat szükségessé az új termésig .

Az ország a szükséges mennyiségű tartalék készletekkel - búzából és
lisztből - rendelkezik, folyamatos minőség-ellenőrzés mellett, a frissítésről,
állagmegóvásról a feladattal megbízott szervezet gondoskodik .

Kérem válaszom elfogadását .

Budapest, 2003 . december, ,, .
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